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Dan de visie van SBB op Rottum. 
Ook hier geldt dat de natuur het 
primaat heeft. Maar dit spel van 
zand, zon, wind en water is wel 
verstoringsgevoelig. Denk aan 
(broed)vogels en pioniervegetaties. 
En dus is de mens er als gast 
slechts ‘met mate’ welkom en zijn de 
cultuurhistorische aspecten 
ondergeschikt aan een dynamische 
natuur. Wat wel en niet kan wordt 
vastgelegd in de Beheerregeling. 
Overigens met respect voor de 
inzichten van de andere betrokken 
partijen. “Want constructieve 
samenwerking en partnership, 
samenwerking in het Waddengebied 
staat ook voor SBB voorop.” De 
waarden van Rottum worden voor 
het grootste deel bepaald door de 
natuurlijke en spontane processen 
en ongestoorde milieus, die ook in 
het Waddengebied zeldzaam zijn. In 
principe passen daarin geen 
grootschalige 
onderhoudswerkzaamheden en 
verdedigingswerken. En dat stelt ook 
beperkingen aan de toegankelijkheid 
van het gebied.  
Dhr. Firet eindigt met een pleidooi 
voor betrokkenheid met het gebied 
vanuit de samenleving. “Draagvlak 
voor de doelen van de Waddenzee 
en meer in het bijzonder het oostelijk 
gedeelte met daarin Rottum, is 
uiterst belangrijk. Dit kan worden 
verwezenlijkt door excursies, media-
aandacht en directe betrokkenheid.” 
Een interessant concept daarbij is 
de Wadwacht. “Een gastheer op de 

eilanden, die daar ook 
echt als zodanig optreedt 
en veel minder –zoals 
misschien vroeger het 
geval was- als 
politieagent. 

Vragen 
Peter Venema stelde 
naar aanleiding hiervan 
de vraag of in het creëren 
van bewustzijn en 
betrokkenheid 
bijvoorbeeld ook 
excursies naar Plaat 
passen. Daarop 
reageerde dhr. Firet 
voorzichtig, maar zegde 
wel toe dit binnen SBB 
bespreekbaar te willen maken. 
Vanuit de zaal vroeg een van de 
donateurs aandacht voor de 
veiligheid van het kustgebied en 
vooral ook de bewoners daarvan. 
Hierop antwoordde dhr. Tilma dat dit 
vooral ook een verantwoordelijkheid 
is van de Waterschappen. Hierbij 
refereerde hij wel aan hetgeen ook 
door dhr. Firet ter sprake was 
gebracht omtrent grootschalige 
onderhouds-werkzaamheden. Zeker 
zandsuppleties past daar niet in, 
bovendien “is er in het gebied zand 
genoeg”. Beide sprekers 
benadrukken wel dat de veiligheid 
van de mens vóór alles gaat. 

Rondvaart 
Net als twee jaar geleden maakten 
de aanwezigen een rondvaart met 

de Boschwad van schipper Louis de 
Jonge. Die begon in verband met 
het tij al vroeg, waardoor de lezingen 
enigszins in het gedrang kwamen. 
Gelukkig was er aan boord ruim 
gelegenheid om met beide inleiders 
verder te praten. Omdat er ook nog 
wadlopers opgehaald moesten 
worden, bleef de vaartijd beperkt. 
Maar onder een heerlijk zonnetje 
genoot iedereen ruimschoots van 
het boottochtje. 
Toen het op afrekenen aankwam, 
wilde onze schipper daar niets van 
weten. “De rondvaart en de koffie 
bied ik de Vrienden aan”. 
Fantastisch, Louis! Nogmaals 
hartelijk dank hiervoor! 
 
De dag werd afgesloten met een 
wandeling door de kwelder bij 
Noordpolderzijl. Dit onder 
deskundige leiding van Wim 
Dijksterhuis. Degenen die toch 
besloten om niet aan deze 
wandeling mee te doen, genoten in 
de grote zaal van ’t Zielhoes van een 
schitterende diavoorstelling over het 
Wadden- en Dollardgebied. ….. was 
degeen die ons met schitterende 
beelden deelachtig maakte van de 
pracht van dit gebied. 
 
Al met al een fantastische, zeer 
gevarieerde dag! 
 

Dick Spijker 
 
NB Binnenkort verschijnen op onze 
website uitgebreidere 
samenvattingen van de presentaties 
van de heren Tilma en Firet 
 


